
PROTOKÓŁ NR XLVI/10 
 

z posiedzenia Rady Miejskiej w Kobylinie w dniu 09 listopada 2010 roku 
 
 
 
 
XLVI sesja Rady Miejskiej w Kobylinie została zwołana na dzień 09 listopada 2010 roku                 
o godzinie  14.00 w sali Klubu Seniora w Kobylinie. 
W sesji uczestniczyło 15 radnych (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu), 
zaproszeni goście (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu), Burmistrz 
Kobylina – Bernard Jasiński, Sekretarz Gminy – Mirosław Sikora i zastępująca Skarbnika Gminy – 
Katarzyna Nelle. 
Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Kobylinie – Piotr Chlebowski. 
 
 
 
Ad 1  
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Kobylinie – Piotr Chlebowski, który 
powitał wszystkich zebranych i stwierdził, że zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 
uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
Zaproponował przyjęcie porządku obrad przesłanego radnym  wraz z zaproszeniem. 
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła porządek obrad – 15 za. 
 
 
Porządek obrad przedstawia się następująco: 
 
1. Otwarcie sesji.  
2. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
3. Zapytania, wnioski i interpelacje. 
4. Podjęcie uchwał  

a) w sprawie : zmiany Uchwały Nr XXII/133/08 Rady Miejskiej w Kobylinie z dnia         
28 sierpnia 2008 roku w sprawie ustalenia opłat za użytkowanie gruntów stanowiących 
własność gminy, 

b) w sprawie : obniżenia średniej ceny skupu żyta do wymiaru podatku rolnego, 
c) w sprawie : zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2010. 

5. Wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kobylinie 
6. Wystąpienie Burmistrza Kobylina 
7. Wolne głosy i wnioski.  
8. Zakończenie. 
 
 
Ad 2 
P. CHLEBOWSKI poinformował, że zapoznał się z protokółem z poprzedniej sesji i nie wnosi do 
jego treści żadnych uwag. Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do protokółu. Ponieważ nikt uwag 
nie zgłosił, zaproponował przyjęcie protokółu bez jego odczytania. 
Rada Miejska jednogłośnie (15 za) przyjęła protokół z poprzedniej sesji.  
 
 
Ad 3 
W punkcie tym nikt głosu nie zabrał.  
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Ad 4 
a) 
P. CHLEBOWSKI zauważył, że projekt uchwały w sprawie : zmiany Uchwały Nr XXII/133/08 
Rady Miejskiej w Kobylinie z dnia  28 sierpnia 2008 roku w sprawie ustalenia opłat za użytkowanie 
gruntów stanowiących własność gminy, był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. 
Komisje zaopiniowały projekt pozytywnie. Zapytał, czy są pytania. 
Nikt pytań nie zgłosił.  
 

UCHWAŁA NR XLVI/272/10 
Rady Miejskiej w Kobylinie 

z dnia 09 listopada 2010 roku 
w sprawie : zmiany Uchwały Nr XXII/133/08 Rady Miejskiej w Kobylinie z dnia  28 sierpnia 
2008 roku w sprawie ustalenia opłat za użytkowanie gruntów stanowiących własność gminy, 

 
została podjęta jednogłośnie (15 za) i stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu.  
 
b) 
P. CHLEBOWSKI stwierdził, że projekt uchwały w sprawie : obniżenia średniej ceny skupu żyta 
do wymiaru podatku rolnego, był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Izba 
Rolnicza zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, tak jak komisje stałe. Zapytał, czy są pytania. 
Nikt pytań nie zgłosił.  
 

UCHWAŁA NR XLVI/273/10 
Rady Miejskiej w Kobylinie 

z dnia 09 listopada 2010 roku 
w sprawie : obniżenia średniej ceny skupu żyta do wymiaru podatku rolnego 

 
została podjęta jednogłośnie (15 za) i stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokółu.  
 
c) 
K. NELLE przedstawiła projekt uchwały w sprawie : zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2010.  
P. CHLEBOWSKI zauważył, że projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji 
stałych. Komisje zaopiniowały projekt pozytywnie. Zapytał, czy są pytania. 
Nikt pytań nie zgłosił.  
 

UCHWAŁA NR XLVI/274/10 
Rady Miejskiej w Kobylinie 

z dnia 09 listopada 2010 roku 
w sprawie : zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2010, 

 
została podjęta jednogłośnie (15 za) i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu.  
 
 
Ad 5 
P. CHLEBOWSKI podziękował za współpracę wszystkim radnym rady Miejskiej, Burmistrzowi 
Kobylina, Sekretarzowi Gminy i Skarbnikowi Gminy. 
Następnie przedstawił podsumowanie działalności Rady Miejskiej w Kobylinie oraz komisji stałych 
za okres kadencji 2006 – 2010, stanowiące załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. 
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Ad 6 
BURMISTRZ zauważył, że za 3 dni zakończy się V kadencja działalności samorządów. 
To odpowiedni moment, żeby podsumować przedsięwzięcia, które zostały zrealizowane  
na terenie miasta i gminy Kobylin. Mijająca kadencja to realizacja zadań w ramach priorytetów 
określonych przez Radę Miejską w styczniu 2007 roku, a mianowicie: 

1) budowa oczyszczalni ścieków i kanalizacji sanitarnej 
2) budowa hali środowiskowo – sportowej 
3) realizacja zadań inwestycyjno – remontowych w zakresie poprawy bazy kulturalnej, 

sportowej, oświatowej oraz obiektów służących mieszkańcom wsi, a także organizacjom 
społecznym tam działającym 

4) budowa i remonty infrastruktury drogowej. 
Dziś nadszedł czas sprawozdania z tych zadań. 
W latach 2007 – 2010 Gmina uzyskała dochody budżetowe w kwocie ok. 75 mln złotych, natomiast 
wydatki budżetowe wyniosły kwotę ok. 77,5 mln złotych. Z ogólnej kwoty wydatków budżetowych 
na realizację zadań inwestycyjnych i remontowych wydatkowano kwotę ok. 15,3 mln złotych. Na 
inwestycje przeznaczono z budżetu gminy kwotę ok. 10,5 mln złotych.  
Dokonując wydatków budżetowych, sfinansowano realizację następujących zadań inwestycyjnych   
i remontowych: 

- skanalizowanie odcinka urządzeń melioracji szczegółowych w Starymgrodzie 
- budowa kanalizacji deszczowej na ul. Rawickiej w Kobylinie 
- budowa odcinka rowu melioracyjnego w Zalesiu Małym 
- przebudowa odcinka drogi gminnej w Zalesiu Małym 
- powierzchniowe utrwalenie dróg gminnych o długości 10 km 
- budowa chodnika w Smolicach 
- przebudowa sali gimnastycznej wraz z zapleczem dla potrzeb Szkoły Podstawowej  

w Smolicach 
- utwardzenie kostką brukową placu przy Szkole Podstawowej w Smolicach oraz placu 

szkolnego Gimnazjum w Kobylinie 
- budowa nowoczesnej hali środowiskowo – sportowej w Kobylinie 
- budowa boiska wielofunkcyjnego przy Gimnazjum w Kobylinie 
- rozbudowa remizy OSP w Kobylinie 
- budowa windy w budynku SPZOZ w Kobylinie 
- budowa nowej świetlicy wiejskiej w Zalesiu Małym 
- adaptacja pomieszczeń na potrzeby funkcjonowania Muzeum Ziemi Kobylińskiej 
- remont świetlic w: Starymgrodzie, Nepomucenowie, Kuklinowie, Wyganowie, Fijałowie, 

Rębiechowie, Raszewach, Smolicach, Górce 
- założenie sieci komputerowej oraz zakup sprzętu komputerowego i oprogramowania            

w Urzędzie Miejskim i jednostkach organizacyjnych gminy za kwotę  
ok. 120 tys. złotych 

- rozpoczęta budowa mostu w Długołęce 
- realizowana renowacja zbiornika wodnego wraz z zagospodarowaniem przyleg łego terenu 

w Długołęce 
- wykup udziałów w Samorządowym Funduszu Poręczeń Kredytowych w celu wspierania 

małych i średnich przedsiębiorstw 
- dofinansowanie zakupu samochodu ratowniczo – gaśniczego dla OSP w wysokości  

72 tys. złotych 
- unowocześnienie systemu oświetlenia drogowego na terenie miasta i gminy Kobylin 

polegającego na wymianie 734 opraw na energooszczędne za kwotę 1 mln złotych 
- remont hali sportowej Pilawa w Kobylinie. 

Jednak największe wydatki Gmina poniesie na budowę oczyszczalni ścieków i kanalizacji 
sanitarnej w Kobylinie i Starym Kobylinie. Termin zakończenia tych prac planowany jest  
na grudzień 2012 roku i zgodnie z podpisanymi umowami koszt budowy oczyszczalni ścieków to 
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kwota 4.407.412 zł netto (5.377.043 zł brutto), natomiast budowa kanalizacji sanitarnej                  
w Kobylinie i Starym Kobylinie to koszt 11.537.468 zł netto (14.075.711 zł brutto). Do tej pory 
zrealizowano zakres robót w/w zadań na kwotę ok. 3 mln złotych. Dotychczas wydatki z budżetu 
Gminy nie były wysokie. Za te zadania będziemy płacić dopiero od przyszłego roku do 2025 roku   
o czym informował na bieżąco. 
Oprócz wymienionych zadań inwestycyjno – remontowych realizowano zadania bieżące związane  
z utrzymaniem szkół, przedszkoli, oczyszczaniem wsi i miasta, konserwacją zieleni, remontami 
bieżącymi dróg, działalnością placówek kulturalnych, klubów sportowych, organizacji 
pozarządowych, jednostek pomocniczych gminy, jakimi są sołectwa oraz pomocy społecznej. 
Warto podkreślić, że jesteśmy jedną z nielicznych gmin w Polsce, gdzie dostęp  
do opieki przedszkolnej na wsiach miało 100% dzieci od 3-go roku życia, natomiast  
w Kobylinie nie przyjmowano do Przedszkola z powodu braku miejsc tylko 10 – 15 dzieci rocznie. 
Mimo, że funkcjonowanie placówek oświatowych wymagało dofinansowania  
ze środków własnych gminy w kwocie przekraczającej w minionej kadencji 6 mln złotych, władze 
samorządowe uznały, podejmując decyzje w tym zakresie, że aspekt ekonomiczny  
nie jest najważniejszy, ważny jest pełny dostęp dzieci i młodzieży do edukacji. 
Samorząd Kobylina stwarzał warunki do rozwoju kultury i sportu, podstawy funkcjonowania 
instytucji kulturalnych (orkiestra, chóry, zespoły śpiewacze) oraz klubów sportowych. Dzięki 
sukcesom piłkarzy Klubu Sportowego „Piast” Gmina Kobylin znalazła się na pierwszych stronach 
gazet oraz w głównych wydaniach telewizyjnych wiadomości, nie tylko sportowych. Wydatkowane 
środki finansowe przyniosły niezłe efekty w postaci nie tylko historycznego sukcesu Piasta, ale 
także medalistów mistrzostw Polski, Europy i Świata w sumo z UKS Samson, a przede wszystkim 
dało możliwość realizowania się grupie kilkuset naszych mieszkańców w organizacjach 
kulturalnych i klubach sportowych. 
Większość przyjętych przedsięwzięć i zadań w mijającej kadencji i w latach następnych nie byłaby 
możliwa do realizacji ze środków własnych. Podejmowane działania przyniosły jednak znakomite 
efekty w postaci podpisania umów na ich dofinansowanie ze środków zewnętrznych, szczególnie 
unijnych w kwocie ok. 14 mln złotych, co dało Gminie Kobylin w Rankingu Europejska Gmina – 
Europejskie Miasto przygotowanym przez redakcję „Dziennika Gazeta Prawna” i Ministerstwo 
Rozwoju Regionalnego 15 miejsce wśród 226 gmin Województwa Wielkopolskiego, w którym 
wyróżniane są samorządy, na obszarze których osiągane są  największe sukcesy w pozyskiwaniu 
środków unijnych.  
Wszystkie tak skrótowo wymienione osiągnięcia są wspólnym sukcesem całej społeczności miasta   
i gminy. Podziękował radnym za podejmowane decyzje. Te decyzje przyniosły efekty o których 
mówił. W tej Gminie jest jeszcze wiele do zrobienia, o tym co będzie realizowane rozstrzygnie 
nowa Rada. 
W tych dużych osiągnięciach, oprócz organu stanowiącego i wykonawczego gminy znaczący udział 
mają pracownicy Urzędu Miejskiego i jednostek organizacyjnych gminy, sołtysi, członkowie rad 
sołeckich, członkowie organizacji społecznych, a także zewnętrzni przyjaciele gminy. Wszystkim 
dziś chce podziękować za współpracę w minionych 4 latach. Ta współpraca polegała na wymianie 
poglądów z czego zradzały się konkretne decyzje, których efektem była realizacja zadań. Za 
wszystko bardzo dziękuje. 
 
 
Następnie Burmistrz razem z Przewodniczącym Rady wręczyli radnym podziękowania za pełną 
zaangażowania pracę na rzecz społeczności lokalnej w minionej kadencji oraz drobne podarunki. 
Przewodniczący Chlebowski podziękował Burmistrzowi za współpracę oraz zaangażowanie           
w działaniach dla dobra społeczności lokalnej.  
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Ad 7 
P. CHLEBOWSKI zauważył, że na wspólnym posiedzeniu komisji stałych mówiono o dyrektywie 
azotanowej. Sołtysi otrzymają informację nt. sfinansowania analiz gleby tym rolnikom, których 
gospodarstwa zostały podtopione.  
 
 
Ad 8 
Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 14.45. 
 
 
 
Protokołowała: M. Nowakowska                                             Obradom przewodniczy ł: 

 
Przewodniczący  
Rady Miejskiej 

 
Piotr Chlebowski 

 
 
 
 

 


